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§ 41  

Fastställande av dagordning 

Överläggning 
Ledamöterna från KD, L och M anmäler ett nämndinitiativ om äskande om 
höjd skolpeng. 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställer utskickad dagordning med ändringen att an-
mält nämndinitiativ läggs till på dagordningen. 
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§ 42  

Svar på motion om införandet av spetsklasser i Kalmar 
kommun 
Dnr UN 2022/0509 

Handlingar 
 Motion från Lotta Wahlmino (L) om införandet av spetsklasser i Kalmar 

kommun. 
 Förvaltningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-03. 

Bakgrund 
Motion inkom till kommunfullmäktige 2022-06-07 från Lotta Wahlmino (L) 
om införandet av spetsklasser i Kalmar kommun. Utbildningsnämnden be-
handlade motionen 2022-10-19 och föreslog kommunfullmäktige besluta att 
inte genomföra utredning om spetsklasser då man inte längre kan ansöka om 
spetsutbildning för högstadiet. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-19 att återremittera ärendet till utbild-
ningsnämnden. 
 
Liberalerna föreslår följande: 

o Att alla högstadieskolor i Kalmar tillfrågas om det finns intresse att 
starta en spetsklass och vilka ämnen som skulle vara aktuella? 

o Att förvaltningen utreder hur en ansökningsprocess till denna spets-
klass skulle gå till då det är riksintag till dessa klasser. 

 
Försöksverksamhet med spetsutbildning i högstadiet pågår men skolor kan inte 
längre ansöka om att delta. Möjligheten att ansöka avslutades under senare de-
len av våren 2022. Försöksverksamheten avslutas år 2027. När Skolverket gjort 
utvärdering av försöksverksamheten beslutas om spetsutbildningar ska perma-
nentas. 
 
Skolverket har inte uppdaterat sin information om spetsklasser sedan motionen 
besvarades - www.skolverket.se 

Yttrande 
Att ansöka om spetsutbildning i högstadiet är ej längre möjligt därav beslut att 
ej utreda om hur en ansökningsprocess skulle kunna utformas. Däremot har 
rektorerna tillfrågats om intresse för spetsklasser. Ingen av våra rektorer för åk 
7-9 har intresse av detta i dagsläget. 

Konsekvenser 
Förslaget bedöms inte få några negativa konsekvenser för den ekologiska, soci-
ala eller ekonomiska hållbarheten. Det bedöms inte heller få några negativa 
konsekvenser ur jämställdhetsperspektivet, barn- och elevperspektivet, eller 
miljöperspektivet. 
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Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

 Kommunfullmäktige beslutar att inte genomföra utredning om spets-
klasser då man ej längre kan ansöka om spetsutbildning för högstadiet. 
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§ 43  

Svar på nämndinitiativ - Vikarieöverlämning 
Dnr UN 2023/0446 

Handlingar 
 Nämndinitiativ från M om vikarieöverlämning. 
 Förvaltningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-26. 

Bakgrund 
Moderaterna, genom Susanne Eliasson, Robert Norberg, Charlotte Carlgren 
samt Martin Holm har inkommit med ett nämndinitiativ syftande till: 

 att ge lämplig person i utbildningsförvaltningen i uppdrag att utforma 
ett dokument som kommunens alla skolor skall följa och tillämpa, när 
vikarie ersätter ordinarie personal. 

 att därtill ge förvaltningen i uppdrag att utreda hur vi som huvudman 
kan förenkla för vikarier vid deras första besök på någon av våra skolor. 

 
I nämndinitiativet beskrivs den komplexa situation som kan möta en vikarie 
som kommer till en enhet för första gången. I initiativet beskrivs att introduk-
tion av vikarier kan se väldigt olika ut dels mellan enheter, dels inom enheter. 
Det anförs att kvaliteten skulle öka om det finns en mera likartad introduk-
tion/överlämning till vikarier.  
 
Det föreslås att ett kärnfullt överlämningsdokument som inte är allt för omfat-
tande borde framarbetas. 
 
De vikarier som anställs idag rekryteras i princip alltid genom vikariepoolen: 
Time Care Pool där samtliga vikarier har en så kallad intermittent anställning. 
När vikarien rings in kan det ibland vara kort ställtid. Likaså kan den frånva-
rande personalen som behöver ersättas av en vikarie ha blivit hastigt sjuk och 
därför kan till exempel lektionsplanering saknas. Detta är saker som försvårar 
en optimal överlämning av uppdraget i detalj. Däremot finns en kommunge-
mensam checklista för introduktion av bland annat korttidsanställda i hela 
kommunkoncernen, framtagen i januari i år. Denna checklista bedöms av för-
valtningskontoret täcka in de delar som nämndinitiativet pekar på. 
 
Det är dock, utifrån hur nämndinitiativet är formulerat, möjligen varierande 
nyttjande av denna checklista på enheterna. Checklistan bör förtydligas för 
samtliga rektorer. 

Yttrande 
Mot bakgrund av att en sådan checklista som nämndinitiativet efterfrågar redan 
finns framarbetad, gällande för samtliga förvaltningar bedöms inte behovet av 
ytterligare checklistor på förvaltningsnivå finnas. Däremot behöver förvalt-
ningen säkerställa att den kommungemensamma checklistan används av samt-
liga enheter. 
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Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar 

1. Att avslå nämndinitiativet, med hänvisning till att en kommunövergri-
pande checklista för introduktion av bland annat korttidsanställda redan 
finns framarbetad av HR-enheten. 

2. Att uppdra åt administrativ chef på förvaltningskontoret att vidta åtgär-
der för att säkerställa att ovan nämnda checklista används på respektive 
enhet. 
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§ 44  

Återrapportering av barnrättsarbetet 2022 inom utbild-
ningsförvaltningen 
Dnr UN 2023/0451 

Handlingar 
Förvaltningskontorets återrapportering av barnrättsarbetet 2022 inom utbild-
ningsförvaltningen. 

Bakgrund 
Enligt handlingsplanen ”Förutsättningar och konsekvenser för implementering 
av barnkonventionen - implementeringsplan och ekonomisk konsekvensbe-
skrivning” som antogs av kommunstyrelsen i mars 2019, ska nämnderna årli-
gen redovisa hur de arbetar med att tillgodose barnets rättigheter. Redovis-
ningen av resultatet sammanställs och presenteras i ett årligt barnbokslut som 
redovisar barns levnadsvillkor i kommunen. 
 
Syftet med att göra ett barnbokslut är att belysa hur levnadsvillkoren för barn 
och unga i kommunen ser ut, utifrån barnkonventionens artiklar om barnets 
rättigheter. Det syftar också till att undersöka hur kommunens förvaltningar ar-
betar för att tillgodose artiklarna i barnkonventionen, att öka uppmärksam-
heten på att barnkonventionen sedan den 1 januari 2020 är inkorporerad i 
svensk lag samt att öka statusen på barnrättsfrågor. 
 
I år är temat på barnbokslutet barns röster i fysisk planering, det vill säga hur 
barn i Kalmar kommun har möjlighet att påverka, tycka till och göras delaktiga 
i arbetet med till exempel byggnation, anläggning, planering av bostadsområ-
den, skolor och skolgårdar, idrottsanläggningar, lekplatser, kollektivtrafik, tra-
fikplanering runt skolor och idrottsanläggningar, gång- och cykelvägar, över-
siktsplanering, detaljplaner och förvaltning. Artikel 12 i barnkonventionen sä-
ger att barn har rätt att tycka till i alla frågor som berör dem. 
 
Förvaltningskontoret har tagit fram förslag till återrapportering av hur utbild-
ningsnämnden arbetar med att tillgodose barns rättigheter. 

Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner återrapporteringen av barnrättsarbetet 2022 
inom utbildningsförvaltningen. 

Protokollsanteckning 
Lotta Wahlmino (L), Fredrik Sjömar (KD), Robert Norberg (M) och Charlotte 
Carlgren (M) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
”I mars 2019 antog kommunstyrelsen en handlingsplan för implementering av 
Barnkonventionen i kommunens alla verksamheter. Den viktigaste åtgärden i 
denna plan är att årligen redovisa hur man arbetar för att tillgodose barns rät-
tigheter. Alla redovisningar sammanställs och redovisas tillsammans i det Barn-
bokslut som fullmäktige får ta del av, en gång per år. Syftet med barnboksslutet 
är sätta fokus på barnrättsarbetet, uppmärksamma arbetet och öka statusen för 
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barnrättsfrågorna. Detta ärende handlar om utbildningsnämndens bidrag och 
årets tema är barnens röster i fysisk planering. 
 
Det är naturligt att tänka att utbildningsförvaltningen bör och ska vara ett före-
döme och ligga i framkant i det otroligt viktiga arbetet med att synliggöra barn 
och ungas åsikter. Därför är besvikelsen stor när vi nu läser den sammanställ-
ningen som gjorts i förvaltningen. Vi borde kunna göra mer för att synliggöra 
barnens röst. För om vi inte lyckas på denna förvaltning, hur kan vi då kräva av 
de andra att göra mer. 
Det finns ett verktyg i handlingsplanen som på ett enkelt sätt säkerställer att 
verksamheterna får med barnperspektivet i sitt arbete och det är att göra en 
Barnkonsekvensanalys. Detta sägs ske vid flera olika tillfällen under året men är 
otydligt och lite oklart hur den sedan används. Här kan vi bli bättre och vi i 
nämnden kan även efterfråga barnkonsekvensanalyser som underlag när vi ska 
fatta beslut i vissa frågor. Att en barnkonsekvensanalys finns med som en bi-
laga i handlingarna. Det är inte trovärdigt att säga att man gör barnkonsekvens-
analyser om vi aldrig får se dem.  
 
Dock finns det några glimtar av att man påbörjat arbetet med att ta med barn 
och ungas perspektiv och delaktighet men det är långt ifrån tillfredsställande. 
Förra årsrapporten 2021 fanns det en förståelse för att det var låg aktivitet, vi 
hade en pandemi och handlingsplanen var ny. Inför nästa Barnbokslutsarbete 
under utbildningsnämnden är förhoppningarna stora. Med rätta. Vill vi på all-
var visa att Kalmar kommun arbetar med Barnrättsperspektivet, behövs mer 
kunskap och ännu mer verkstad.” 
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§ 45  

Flytt av utbildningsnämndens sammanträde i novem-
ber 2023 

Bakgrund 
Utbildningsnämnden fastställde sammanträdestiderna för 2023 vid sitt sam-
manträde den 14 september 2022. Behov finns dock av att flytta utbildnings-
nämndens sammanträde den 15 november 2023 till annan dag. 

Beslut 
Utbildningsnämnden flyttar nämndens sammanträde från den 15 november till 
den 14 november 2023 kl. 13:00. 
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§ 46  

Tertialrapport april 2023 
Dnr UN 2023/0258 

Handlingar 
Tertialrapport april 2023. 

Bakgrund 
Tertialrapporten innehåller en redogörelse av väsentliga händelser, ekonomisk 
prognos, väsentliga personalförhållanden, beskrivning av förvaltningens kvali-
tetsarbete samt uppföljning av verksamhetsmål och intern kontroll. 

Beslut 
Utbildningsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 
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§ 47  

Diskussions- och informationsärenden 
 
a) Budgetunderlag 2024 
 
Ekonom Anna Hagel, administrativ chef Anna-Stina Örnerstig och HR-specia-
list Therese Gullander informerar om Budgetunderlag 2024. 
 
I budgetunderlaget beskrivs strategiska framtidsfrågor, eventuella äskanden 
driftbudget samt behov investeringsbudget. Budgetunderlaget är underlag för 
kommunfullmäktiges beslut i november om budgetramar. 
 
Utbildningsnämnden föreslås fatta beslut i ärendet vid sitt sammanträde den 
21 juni 2023. 
 
Förvaltningschef Mats Linde informerar om Sveriges Lärares skrivelse med till-
hörande yrkanden som lämnades vid centrala samverkansgruppens samman-
träde den 15 maj 2023. Sveriges Lärare yrkar - utan rangordning: 

 att Kalmar kommun ger varje lärare rätt förutsättningar för sitt uppdrag 
genom att minska undervisningstiden och öka planeringstiden. 

 att Kalmar kommun kompenserar lärarna så att de inte får en negativ 
relativ förskjutning i förhållande till märket och andra yrkesgrupper. 

 att Kalmar kommun genomför 80 - 90 - 100-reformen som ett led i 
kompetensförsörjningsstrategin. 

 att Kalmar kommun avsätter tillräckliga resurser för att garantera en 
god studie och arbetsmiljö. 

Protokollsanteckning 
Fredrik Sjömar (KD), Lotta Wahlmino (L), Robert Norberg (M) och Charlotte 
Carlgren (M) lämnar följande protokollsanteckning: 
 
”Kalmaralliansen menar att detta budgetunderlag behöver kompletteras med 
ett äskande om en generell höjning av kommunens skolpeng, och har därför 
lämnat in et nämndinitiativ om detta. 
 
Är det något som vi hör när vi möter våra rektorer så är det budskapet att de 
arbetar under en väldigt snäv budget och att det är svårt att få pengarna att 
räcka till. När man studerar hur mycket olika kommuner lägger på sin skola så 
hamnar Kalmar kommun bland de lägre. Vi menar att den låga så kallade skol-
pengen inte är hållbar och att vi som nämnd behöver agera för att den höjs.” 
 
b) Återkoppling från dialog utbildningsnämnden och rektorer den 19 april 
 
Den 19 april 2023 genomfördes gruppdiskussioner mellan utbildningsnämn-
dens politiker och förvaltningens rektorer om möjliga insatser syftandes till att 
ytterligare öka likvärdigheten i kommunens förskolor och skolor. 
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Planeringssekreterare Clas Wolke sammanfattar, utifrån gruppernas anteck-
ningar, från diskussionerna. 

c) Lägesrapport utbildningspolitiskt program 2023

I 2023 års utbildningspolitiska program valde utbildningsnämnden att göra föl-
jande satsningar: 
1. Karriärtjänster
2. Vikariepool i förskolan
3. Fler specialpedagoger i förskolan
4. Samarbete med Linnéuniversitetet - Professur i pedagogik
5. Ökade förutsättningar för måluppfyllelse av Läsa-skriva-räknagarantin
6. Säkra kompetensförsörjningen - En av Sveriges bästa lärarbehörigheter även

under 20-talet
7. Bättre förutsättningar för särskilda undervisningsgrupper

Verksamhetschef Emad Soukiyh informerar om arbetet utifrån de beslutade 
satsningarna i programmet. 

d) Kalla Fakta

Publikationen Kalla fakta tas årligen fram av förvaltningskontoret i syfte att ge 
en bild av hur enheterna ser ut idag och i ett historiskt perspektiv avseende 
ekonomi, personal, lokaler och barn/elever. Statistiken ska ge en bild av vilka 
förutsättningar enheterna har och deras utveckling. 

Planeringssekreterare Peter Sunnanek informerar om statistiken på förvalt-
ningsnivå. 

e) Elevers och vårdnadshavares syn på verksamheten

Publikationen ”Elevers och vårdnadshavares syn på verksamheten” ska ge en 
bild av vilka förutsättningar enheterna har. Publikationen bygger på de årliga 
gemensamma kundenkäterna till elever och vårdnadshavare. 

Planeringssekreterare Peter Sunnanek informerar om enkätens resultat och 
konstaterar sammanfattningsvis att resultatet i jämförelse med tidigare år tycks 
vara generellt lägre i alla delar. Några förklaringar kan vara nya frågor/nya 
svarsalternativ i enkäten samt att svarsalternativen skiftar och ibland ställs frå-
gor ur positivt perspektiv och ibland ur negativt perspektiv. 

f) Riktlinjer för godkännande av fristående verksamhet

Verksamhetsutvecklare Zejfa Buljugic informerar om riktlinjerna för godkän-
nande av fristående verksamhet. 

Sedan flera år gäller som huvudprincip fri etableringsrätt inom bland annat 
barnomsorgen. Detta är reglerat i skollagen och innebär en rätt till godkän-
nande under förutsättning att vissa grundkrav uppfylls och att verksamheten 
inte innebär påtagliga negativa följder på lång sikt för barnen och eleverna eller 
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för den del av skolväsendet som anordnas av kommunen. En verksamhet som 
godkänts har också rätt till bidrag från kommunen. Kommunen är inte huvud-
man för verksamheten och inte heller juridiskt ansvarig. Kommunen har till-
synsansvaret. 
 
Riktlinjerna beskriver bland annat krav för godkännande och lämplighetsbe-
dömning samt kommunens befogenheter vid en ägar-ledningsprövning. 
 
g) Regelbunden tillsyn av fristående förskola 2022 
 
Utbildningsförvaltningen har ambitionen att årligen göra tillsynsbesök vid 
några enskilda förskolor/fritidshem och att återkomma vartannat år. Tillsynen 
är en kontroll av de grundkrav på god kvalitet och säkerhet som ställdes vid 
tillståndsgivningen, bland annat personalens utbildning, erfarenhet och lämplig-
het och lokalernas utrustning och ändamålsenlighet. Tillsynen är vidare en kon-
troll av att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som i öv-
rigt följer av skollagen, läroplanen samt det avtal som träffats mellan Kalmar 
kommun och verksamhetsansvarig. 
 
Under 2022 genomfördes tillsyn på två fristående förskolor i kommunen. Till-
synen visade att förskolorna uppfyller kraven, både utifrån skollag och lokala 
krav, för att driva enskild verksamhet. 
 
h) Handlingsplan utifrån 2022 års uppföljning av systematiska arbetsmiljöarbetet 
 
En redovisning av hur det systematiska arbetsmiljöarbetet har fungerat under 
2022 presenterades vid utbildningsnämndens sammanträde i mars 2023. 
 
HR-specialist Cecilia Slottner Höglund informerar om utbildningsförvaltning-
ens förslag till handlingsplan utifrån sammanställningens resultat. Handlings-
planen är framtagen i samarbete med centrala samverkansgruppens represen-
tanter och fastställs av förvaltningschefen. 
 
i) Södermöre kommundelsnämnds begäran om nytt uppdrag 
 
Vid sitt sammanträde den 26 april 2023 begärde Södermöre kommundels-
nämnd hos kommunfullmäktige om ett annat uppdrag och delvis annan inrikt-
ning för nämndens verksamhetsområden. Kommunfullmäktige föreslås besluta 
att från och med den 1 juni 2023 överföra följande ansvarsområden inom 
kommundelsnämndens geografiska område till utbildningsnämnden: 
 förskola, förskoleklass, grundskola och fritidshem 
 skolskjutsverksamheten 
 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärendet vid sitt sammanträde den 29 maj 
2023. 
 
Förvaltningschef Mats Linde informerar om vad överförandet innebär för ut-
bildningsförvaltningen. 
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j) Tillgänglighetsrådet 
 
Ordförande Marie Simonsson informerar om att Tillgänglighetsrådet har ge-
nomfört studiebesök på Hatstore Arena. Arenan är byggd med tillgänglighet i 
fokus och har därmed god tillgänglighet för alla. 
 
k) Personalnytt, organisations- och lokalförändringar 
 
- Djurängsskolans nuvarande rektor Anna Snöberg är från och med den 

1 augusti 2023 rektor för Kalmarsundsskolan. Rekryteringsprocessen av 
rektor för Djurängsskolan pågår. 

- Rekryteringsprocess av rektor för Förskolan Björkenäs kommer att påbör-
jas så snart som möjligt då nuvarande rektor på egen begäran fått annan 
tjänst i förvaltningen. 

Beslut 
Informationen noteras i protokollet. 
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§ 48  

Anmälningsärenden 
 
1. Skolverkets beslut om rekvisition - Statsbidrag för kvalitetshöjande åt-

gärder i förskolan för 2023. 
2. Skolverkets beslut om ansökan - Statsbidrag för stärkt likvärdighet och 

kunskapsutveckling för 2023. 
3. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2023-04-04, § 64 - Tilläggs- 

och ändringsavtal till samverkansavtal skolskjuts och tillköp av trafik 
(2017). 

4. Centrala samverkansgruppens protokoll 2023-04-17. 
5. Södermöre kommundelsnämnds protokoll 2023-03-15. 
6. Inkomna anmälningar om kränkande behandling från förskolor och 

skolor. 

Beslut 
Informationen noteras i protokollet. 
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§ 49  

Anmälan av delegationsbeslut 
 
1. Förvaltningschefens beslut mars: B 10 Disciplinär åtgärd (dnr 

2023/0366), B 1 Anställning av rektor för Kalmarsundsskolan (dnr 
2023/0400). 

2. Verksamhetschefens beslut april: A 7 Avtal om uppdragsutbildning 
med Linné-universitetet gällande handledarutbildning för VFU-handle-
dare hösten 2023 (dnr 2023/0411). 

3. Administrativ chefs beslut maj: D 8 Tillsyn av fristående förskola - 
Förskolan Solkatten (dnr 2023/0462), Förskolan (dnr 2023/0463). 

4. Samordnare för barn i behov av särskilt stöd, beslut april: E 8 Beslut 
om mottagande av elev i grundsärskolan (dnr 2023/0449). 

5. Rektor Förskolan Smedby, beslut april: D 3 Beslut om nedsättning, be-
frielse eller avskrivning av fordran (dnr 2023/0073), D 1 Beslut om 
plats då barnet behöver särskilt stöd (dnr 2023/0073). 

6. Rektor Förskolan Svärdsliljan, beslut januari-mars: D 9 Beslut om att 
placera barn i annan kommun än hemkommunen på grund av vård-
nadshavares önskemål (dnr 2023/0418), D 2 Beslut om att ta emot 
barn från annan kommun än hemkommunen (dnr 2023/0418). 

7. Rektor Smedbyskolan, beslut april: B 4 Anställning (dnr 2023/0443, 
2023/0444, 2023/0445). 

8. Rektor Förskolan Smedby, beslut april: D 3 Beslut om nedsättning, be-
frielse eller avskrivning av fordran (dnr 2023/0427), Beslut om plats då 
barnet behöver särskilt stöd (dnr 2023/0427). 

9. D11, E 24 Rektors beslut om att utreda och vidta åtgärder mot krän-
kande behandling (se anmälnings- och kännedomsärendet ”Inkomna 
anmälningar om kränkande behandling från förskolor och skolor”). 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras som anmälda. 
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§ 50  

Nämndinitiativ från Kalmaralliansen om äskande om 
höjd skolpeng 
 
Fredrik Sjömar (KD), Lotta Wahlmino (L), Robert Norberg (M) och Charlotte 
Carlgren (M) lämnar följande nämndinitiativ: 
 
”Är det något som vi hör när vi möter våra rektorer så är det budskapet att de 
arbetar under en väldigt snäv budget och att det är svårt att få pengarna att 
räcka till. När man studerar hur mycket olika kommuner lägger på sin skola så 
hamnar Kalmar kommun bland de lägre. Vi menar att den låga så kallade skol-
pengen inte är hållbar och att vi som nämnd behöver agera för att den höjs. 
 
Den som känner verksamhetens behov bäst är den enskilda rektorn tillsam-
mans med sin personal. Majoriteten av allt särskilt stöd bekostas också från 
verksamhetens egen budget. Kalmaralliansen menar därför att det behövs en 
generell höjning av skolpengen för att säkerställa att mer pengar kommer ut till 
verksamheten. Vi hoppas att majoriteten i nämnden är beredda att ge oss sitt 
stöd i detta för att som enig nämnd skicka en tydlig signal till Kommunstyrelse 
och Kommunfullmäktige. 
 
Kalmaralliansen föreslår därför: 
- Att Utbildningsnämnden i sitt budgetunderlag för 2024 anhåller om en ge-

nerell höjning av ”skolpengen”.” 

Överläggning 
Fredrik Sjömar (KD) redogör för nämndinitiativet. 
 
Efter att överläggningen avslutats föreslår Marie Simonsson (S) att nämndinitiati-
vet ska överlämnas till presidiet för beredning. 

Beslut 
Nämndinitiativet överlämnas till presidiet för beredning. 
 
 


